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ســردار قاآنی گفت : این روز ها علاقه مندی به نوشتن در خصوص شهید 
سلیمانی بسیار زیاد شده است و این شهید والا مقام بر گردن همه ایرانیان و آزادگان 
جهان حق دارد و نوشتن درباره شهید سلیمانی انتها ندارد، اما قرار نیست اغراق 
شود. وی گفت: برخی گرایش های سیاسی می خواهند ایشان را به گونه ای معرفی 
کنند که به نوعی ایشان را به خودشان وصل کرده باشند و این ظلم به شهید است و 
کسی که می خواهد او را به عنوان انسانی مقتدر نشان دهد، نباید حرف های سستی 
را بیان کند. فرمانده نیروی قدس سپاه پاسداران افزود: بینی و بین الله شهید سلیمانی 
نیاز به اغراق ندارد و به لحاظ بزرگی آنقدر برجستگی دارد که اگر بخواهیم درباره 

او اغراق کنیم، مرتکب خطا شده ایم. 

عباس نژاد، فرمانده یگان حفاظت ســازمان جنگل ها، مراتع و آبخیزداری 
کشور گفت: در بسیاری از موارد قاچاق چوب با ماشین های حمل گوشت و حتی 
مواردی در استان های مازندران، ساری، فارس و کهگیلویه و بویر احمد داشتیم که 
با آمبولانس دارای جنازه صورت گرفته است. بنا بر پیگیری های صورت گرفته، 

جریمه قاچاق چوب ده برابر شد که این امر تا حدودی بازدارنده است.

محسن پیرهادی، در واکنش به برخی گمانه زنی ها درباره ورود محمّدباقر 
قالیباف، رئیس مجلس به عرصه انتخابات ۱۴۰۰ گفته بود که با افزایش احتمال 
حضور آیت الله رییسی، آقای قالیباف تصمیم به عدم کاندیداتوری گرفته است 
و آمادگی کمک به ایشــان را دارد. در همین رابطه ولی اسماعیلی، نماینده مردم 
گرمی و نائب  رئیس کمیسیون اجتماعی مجلس یازدهم، در رابطه با کاندیداتوری 
قالیباف در انتخابات ۱۴۰۰ گفت: طبق گفت و گوهایی که از همان ابتدا با قالیباف 
صورت گرفت او برنامه روتین برای شرکت در انتخابات ریاست جمهوری ۱۴۰۰ 
ندارد، برخی گمانه زنی ها در مورد حضور او مطرح می شود همانطور که در مورد 

نیکزاد و رئیسی هم مطرح می شود.

احمد نادری نماینده مردم تهران، ری، شــمیرانات، پردیس و اسلامشــهر 
در مجلس شــورای اسلامی در توئیتی از به جریان افتادن پرونده استاندار سابق 
خوزستان به اتهام اعمال نفوذ در پرونده ابرمتهم ارزی و مالک هفت تپه در دستگاه 
قضایی خبر داد. این نماینده مجلس شورای اسلامی در این باره نوشت: خبر ها 
حاکی از آن است که پرونده شریعتی، استاندار سابق خوزستان به اتهام اعمال نفوذ 
در پرونده ابرمتهم ارزی و مالک هفت تپه )امید اسدبیگی(، این هفته در دستگاه 
قضایی به جریان افتاد. ایشــان در راهرو های دادسرا و پشت درب اتاق بازپرس 

مشاهده شده است.

نماینده ادوار مجلس شورای اسلامی، توافق ایران با آژانس بین المللی انرژی 
اتمی را اقدامی سازنده در جهت حل دیپلماتیک مسائل دانست و گفت: آژانس و 
طرف های غربی قدر ضرب الاجل ایران را بدانند و فرصت ایجاد شده برای احیای 
برجام را از دست ندهند. محمدجواد جمالی نوبندگانی، با اشاره به توافق اخیر ایران 
بــا آژانس درباره نحوه اجرای قانون اقدام راهبردی اظهار کرد: در بعد فنی، ایران 
بیشترین همکاری ها را با آژانس داشته است و شاید بتوان گفت که بیش از شصت 
تا هفتاد درصد بازرسی هایی که آژانس در کل دنیا انجام داده، به ایران تعلق دارد.

ناصر ایمانی، تحلیلگر و فعال سیاسی اصولگرا، با اشاره به تایید ضمنی عدم 
حضور محمدباقر قالیباف در انتخابات ۱۴۰۰ گفت: قالیباف نگفته است که در 
انتخابات شرکت نمی کند، بلکه یکی از نزدیکان او اعلام کرده است در صورت 
شرکت رییسی، قالیباف شرکت نخواهد کرد و اتفاق خاصی نیفتاده است و عدم 

حضور او در انتخابات، اصلا قطعی نیست.

مجلس شــورای اسلامی در حین بررسی لایحه بودجه ۱۴۰۰، در شرایطی 
تعرفــه ۸۶ درصدی ورود خودرو به کشــور را تصویب کرد که توقف واردات 
خودرو به چهارمین ســال خود نزدیک می شــود. با این حال، اقدام نمایندگان 
می تواند ســیگنالی در راستای آزادسازی واردات خودرو در سال آینده باشد. در 
طرح ساماندهی صنعت و بازار خودرو، »واردات مشروط« پیش بینی شده است.

ایران نوشت: هنوز هیچ خبری مبنی بر تمایل علی لاریجانی رئیس پیشین 
مجلس شورای اسلامی برای حضور در انتخابات ریاست جمهوری منتشر نشده 
اســت. حتی نزدیکان ســببی او همچون علی مطهری درباره این موضوع ابراز 
بی اطلاعی می کنند. با این حال نام علی لاریجانی به عنوان یک اصولگرای میانه رو 
که کارنامه ۱2 سال ریاست اش بر مجلس تا حدود زیادی قابل دفاع بوده، یکی از 
نام هایی است که در اظهارنظرهای انتخاباتی صادره از سوی هر دو جریان سیاسی 
اصلاح طلب و اصولگرا بیش از دیگران تکرار می شود؛ خواه به نیت حمایت کردن 

و خواه به قصد فاصله جستن.

همشــهری آنلاین نوشت: محمود احمدی نژاد در ادامه اظهارات جنجالی 
اش این بار از تهدید به ترورش حرف زده است. وی گفت: من هم معتقد هستم 
که بحث ترور جدی است. خودشان می کشند، خودشان هم مراسم عزاداری برپا 
می کنند و بعد دیگران را متهم می کنند! البته من مسائل را گفته و تشریح کرده ام، 
چون اطلاع دارم که کجاها، چه کسانی می نشینند و چه تصمیماتی می گیرند. اینها 

را گفته ام، ضبط کرده ام و در چندین جای مطمئن قرار داده ام.

»حکیمی« معاون ســابق بانک مرکزی گفت: ایران باید موضع خود را در 
برابر بیت کوین مشخص کند؛ در بدترین حالت ممکن قرار داریم؛ مردم چیزی 
را می خرند که نه پشتوانه قانونی دارد نه منع قانونی. برخی کشورها مانند امریکا 
ضمن موافقت با خرید و فروش بیت کوین به مردم گفته است که باید بیت کوین 
را در کیف پول مشــخصی قرار دهید و برای دریافت این کیف پول باید احراز 
هویت شود بنابراین دیگر ناشناس نیست و اگر بیت کوینی در کیف پولی قرار 
گیرد که ثبت نام نشده باشد، قاچاق به حساب می آید. الان با این وضعیت می توانند 
با دستگاه ماینر بیت کوین استخراج کرده و در ترکیه خانه بخرند! در این حالت 
ارز کشور به راحتی خارج می شود و خروج سرمایه بالایی خواهیم داشت.و هر 
چقدر بیشتر بلاتکلیف بماند خروج سرمایه شدیدتر می شود؛ اگر حاکمیت ورود 
نکند، هم مردم ضرر می کنند هم حاکمیت! بیت کوین یک دارایی با سودآوری 
و ضرر خیلی بالاســت؛ مردم اگر تحلیل تکنیکال ندانند، پولشان را در معرض 

مخاطره قرار دادند.

محمود میرلوحی، فعال سیاسی اصلاح طلب گفت: هرگاه اصلاح طلبان از 
صحنه انتخابات به ویژه از طریق مکانیزم استصوابی خارج شدند، اصولگرایان در 
درون خودشان بایکدیگر دچار مشکل و اختلاف شدند و نتوانستند به وحدت 

برسند. بنابراین اصلاح طلب هراسی ابزار گردهمایی و اجتماع آنها است.

اخبار ویژه ...

ســرویس سیاسی-یک عضو حقیقی نهاد اجماع ســاز اصلاح طلبان گفت: 
تعدادی از احزاب عضو در نهاد اجماع ساز خواهان تنظیم میثاق نامه ای هستند که اگر 

نامزد مورد نظر آن میثاق نامه را امضاء کرد، از او حمایت شود.
برنامه انتخاباتی اصلاح طلبان هنوز به طور کامل روشن نیست زیرا از یک سو 
بنای نهاد اجماع ساز حمایت از یک نامزد کاملا اصلاح طلب است و از سوی دیگر 
همچنان از برخی احزاب عضو این نهاد مانند حزب کارگزاران ســازندگی شنیده 
می شود که هنوز احتمال حمایت از نامزدی ائتلافی مانند علی لاریجانی یا حمایت 

از فردی غیرجناحی مانند محمدجواد ظریف وجود دارد. 
اســماعیل گرامی مقــدم، از اعضای نهاد اجماع ســاز اصلاح طلبــان درباره 
دیــدگاه حاکم بر این نهاد در مواجهه با نامزدهای غیراصلاح طلب بیان کرد: »خانم 
آذرمنصوری به عنوان ســخنگوی نهاد اجماع ســاز اخیرا اعلام کردند که اگر نامزد 
اصلاح طلبان ردصلاحیت شود، خواهیم گفت که نامزدی نداریم. این سخن از سوی 
سخنگوی نهاد اجماع ساز بیان شده است و می توان به عنوان موضع رسمی این تشکل 
دانســت. اصلاح طلبان در این دوره خود را خرج اعتدالیون نمی کنند و به هیچ وجه 
نمی خواهنــد که از یک نامزد غیراصلاح طلب حمایت کنند زیرا تجربه حمایت از 

آقای روحانی وجود دارد«.
او ادامــه داد: »بــه نظرم فضا اصلا به گونه ای نیســت کــه اجازه حضور هیچ 
اصلاح طلبی به عرصه انتخابات مهیا نباشد و اگر مسئولان بررسی صلاحیت ها به 
سخنان اخیر رهبری انقلاب توجه کنند، به هیچ وجه فضای انتخابات را یک دست 
نمی کنند زیرا رهبری تأکید کردند که باید مشارکت حداکثری در انتخابات رخ دهد 
و مشارکت بالا هم با حذف اصلاح طلبان از صحنه رقابت محقق نمی شود؛ بنابراین 
اصلاح طلبان در انتخابات ریاست جمهوری۱۴۰۰ نامزد خواهند داشت اما به هرحال 
بایــد صبر کرد و دید که چه نامزدهایی تأییدصلاحیت می شــوند و بعد از آن نهاد 
اجماع ساز با سازوکاری که تعیین خواهد شد، بر یک نامزد اصلاح طلب اجماع کند 

و او به جامعه معرفی شود«.
این فعال سیاسی در پاسخ به این پرسش که آیا احزابی مانند کارگزاران که هنوز 
تمایل به حمایت از نامزد ائتلافی دارند، به نظر نهایی نهاد اجماع ساز تمکین می کنند 
یا خیر، بیان کرد: »حزب کارگزاران عضو نهاد اجماع ساز است و حتما در نهایت به 
نظر نهایی تمکین می کند زیرا اقتضای اجماع همین اســت که اگر نظر مخالفی هم 
داشتیم به نظر اکثریت تن بدهیم؛ هرچند تا اینجای کار که اختلافی هم در کار نبوده 
اســت. البته این امکان وجود دارد که احزاب و گروه هایی به صورت مستقل بروند 
و از نامزدی غیر از آن فردی که نهاد اجماع ساز معرفی می کند، حمایت کنند که این 
دیگر به نهاد اجماع ســاز ربطی ندارد اما من بــاور دارم که اصلاح طلبان به آن بلوغ 
رسیده اند که تجربه سال۸۴ را تکرار نکنند و همه بر یک نامزد به اجماع برسند«. او 
همچنین درخصوص احتمال حمایت اصلاح طلبان از محمدجواد ظریف هم اظهار 
کرد: »آقای ظریف شخصیت محترمی در میان اصلاح طلبان است اما نکته ای فراتر از 
این را بیان می کنم؛ آنکه اصلاح طلبان در این دوره چک سفیدامضایی به هیچ نامزدی 
نمی دهند و تعدادی از احزاب عضو در نهاد اجماع ساز خواهان تنظیم میثاق نامه ای 
هستند که اگر نامزد مورد نظر آن میثاق نامه را امضاء کرد، از او حمایت شود زیرا همه 

اصلاح طلبان معتقدند که دوره رودست زدن تمام شده است«.
گرامی مقدم در پایان درباره نامه محمد خاتمی به رهبر انقلاب هم گفت: »من از 
جزئیات نامه آقای خاتمی به رهبر انقلاب اطلاعی ندارم و تا زمانی که مفاد کامل آن 

منتشر نشود، نمی توان درباره آن نامه اظهارنظر کرد«.

سرویس سیاسی-سخنگوی ستاد انتخابات کشور از افزایش شعب اخذ رای 
به ۷۰ هزار شــعبه خبر داد و گفت: بیش از 2 میلیون نفر در انتخابات خرداد ۱۴۰۰ 
به کار گرفته می شوند که برای این تعداد، ماسک، دستکش و رعایت فاصله پیش بینی 

شده است. 
سیداسماعیل موسوی در پنجاه و نهمین نشست کمیته به برگزاری انتخابات 
ســال گذشــته اشــاره کرد و اظهار کرد: 2۸ خرداد ماه سال ۱۴۰۰، چهار انتخابات، 
ریاســت جمهوری، خبرگان رهبری، مجلس شورای اسلامی و شوراهای شهر و 
روستا را خواهیم داشت. سخنگوی ستاد انتخابات کشور به آسیب شناسی تاثیر کرونا 
بر انتخابات و تاثیر انتخابات بر کرونا اشاره کرد و افزود: این آسیب شناسی سه بازه 
زمانی قبل، بعد و روز رای گیری را شامل می شود. موسوی ادامه داد: قبل از رای گیری 
که مرحله ثبت نام است و اپلیکیشنی طراحی شده است که هم از طریق موبایل، هم 
کامپیوتر و هم دفاتر پیشــخوان قابل اســتفاده و ثبت نام است. با این حال اگر کسی 
نتوانست ثبت نام کند می تواند به فرمانداری و بخشداری و برای نامزدهای ریاست 
جمهوری به وزارت کشــور مراجعه کند. وی گفت: نکته دوم مکان شعبه است که 
این تعداد را از ۶2 هزار  به ۷۰ هزار افزایش دادیم یعنی ۸ هزار شعبه اضافه کردیم که 

فضای باز و تهویه داشته باشند.
دبیر ستاد انتخابات کشور به تعداد افراد عوامل شعبه اشاره کرد و افزود: بیش 
از 2 میلیون نفر در ایام انتخابات به کار گرفته می شــوند که برای این تعداد، ماسک، 
دستکش و رعایت فاصله پیش بینی شده است. موسوی بحث تبلیغات انتخابات را 
فصل شور و نشاط انتخابات دانست و افزود: به دلیل اهمیت سلامت مردم هرگونه 
تجمع تبلیغاتی ممنوع است اما نامزدها می توانند از پتانسیل رسانه ملی و فضاهای 
مجازی استفاده کنند. وی در ادامه آسیب شناسی به روز رای گیری اشاره کرد و گفت: 
به دلیل اینکه ممکن است عوامل تا ۷2 ساعت بعد در مکان رای گیری باشند، آموزش 
داده شــده تا با رعایت موارد بهداشتی نظیر اینکه از خودکار شخصی استفاده کنند، 
فاصله 2 متر رعایت شود، و اینکه استامپ حذف شده و دستگاه احراز هویت ساخته 

شد، کمترین آسیب را داشته باشیم.
انتخابات سیزدهمین دوره ریاست جمهوری همزمان با انتخابات میان دوره ای 
مجلس شورای اسلامی در ۶ حوزه، میان دوره ای مجلس خبرگان رهبری در سه حوزه 
انتخاباتی و انتخابات شوراهای اسلامی شهر و روستا در یک هزار و ۳۷2 شهر و چهل 

هزار و ۶2۰ روستا و تیره عشایری 2۸ خرداد ۱۴۰۰ برگزار می شود.

اسماعیل گرامی مقدم: 

اصلاح طلبان دیگر خود را خرج 
اعتدالیون نمی کنند

دبیر ستاد انتخابات کشور : 

شعب اخذ رای به ۷۰ هزار 
افزایش یافت

FATF به احتمال زیاد 
تصویب می شود

ربیعی سخنگوی دولت: 

ادعای آمریکا مبنی بر اعتقاد به دیپلماسی ریاکارانه است

ســرویس سیاســی- »محمدرضا باهنر«، 
دبیرکل حزب جامعه اســلامی مهندســین و عضو 
مجمع تشخیص مصلحت نظام، در گفت و گو یی  
در رابطه با حواشــی اخیر در مورد تصویب لایحه 
اف ای تــی اف عنوان کــرد: اف ای تی اف اصولا 
یک مقابله نامه بین المللی نیســت و کاری است که 
کشــورها از مدت ها قبل دور هم جمع شده اند و 
تفاهم هایی کرده اند تــا مبارزات، مقررات و یک 
قوانینی را در کشــورهای خود بگنجانند و اعمال 
کنند و در مجموعه این کار گفته شــده به نفع صلح 

جهانی و منافع جهانی است.
او افزود: در این ماجرا داستانی پیش می آید که 
منافع ملی و منافع جهانی کجا با هم در مغایر است 

و کجا با هم سو و هم جهت هستند.
باهنر تاکید کرد: داستان اف ای تی اف از مدتی 
قبل در مورد ایران شــروع شد و مذاکره و صحبت 
هایی در زمان وزارت طیب نیا شــروع شد. ایشان 
رفتند و مذاکرات مفصلی کردند و پیشنهادی برای 
ایران دریافت کردند و گفته شد ایران این اقدامات 
را انجام بدهد تا در مجموعه کشــورهایی که به اف 

ای تی اف پیوسته اند، همکاری کند.
او توضیــح داد:  در این مجموعه کشــورها با 
سه گروه کشورهای همکار با هم تفاهم نامه دارند 
و مقرراتی را بین خودشــان دارند و عمل می کنند 
و متعهد هســتند. یک سری کشورها که بعضا این 
مقــررات را رعایت نمی کنند کشــورهایی دارای 
ریسک بالا هســتند. به اصطلاح امروز چیزی مثل 
تحریم نیســت که کشــوری ظالمانه و یا بر مبنای 
سیاســی، کشــوری را تحریم کند یا شورای ملل 
بخواهد کشــوری را تحریم کنــد ولی توصیه ای 

به کشورهای جهان اســت که می گویند معامله با 
این کشورها دارای ریسک، بالا است. گروه بعدی 
کشــورهای غیر همکار هستند که گفته می شود به 
هیچ وجه با آنها همکاری نداشــته باشید و مراقبت 
مبادلات اقتصادی با این کشــورها باشــید و این 

کشورها مورد اعتماد نیستند.
باهنر ادامه داد: زمانی که بحث شــد ۳۰ تا ۴۰ 
اتفاق را در کشور گفتند که اگر ایران این ها را انجام 
بدهد کشــور دوست می شود و خلاصه این در سه 
تا چهار قانون خلاصه شد. ابتدا قانون پولشویی بود 
که مجلس تصویب و شورای نگهبان بررسی کرد و 
ما در مصلحت نظام بررسی کردیم و این بند جامع 
و کامل تصویب و ابلاغ شد. با ابلاغ و اجرایی شدن 
قانون پولشــویی نزدیک به ۷تا۸ مورد از آن موارد 
اتفــاق افتاد و جامعــه جهانی و هیات عالی اف ای 
تی اف تایید کردند کــه این اتفاقات افتاده و ایران 

همکاری می کند.
او یادآور شــد: دو مقابلــه نامه ماند که پالرمو 
و ســی اف تــی که این ها هــم در ارتباط با کمک 
به تروریســم و چیزهای دیگری اســت که ما هم 
مدعی این هســتیم که بیشترین قربانی را در زمینه 
تروریســم در جهان معاصر و در بین بقیه کشورها 
داریم. تروریسمی که در کشور ما از رییس جمهور، 
وزیر و نماینده مجلس و... را قربانی کرده و ما امروز 

فقط بیست هزار قربانی تروریسم داریم.
باهنر تصریح کرد: زمانی که بحث تروریســم 
در منطقه مطرح شــد هیچ کشوری بر این موضوع 
حساســیت نداشــت ولی ما آن را مطرح کردیم. 
ماجرای یازده ســپتامبر خیلــی بعدتر رخ داد و ما 
مبارزه ای جدی، عملیاتی و موضعی با تروریســم 

داشــتیم و اعلام مواضع می کنیم، مبارزه می کنیم و 
هم افشا می کنیم. 

در جریانات اخیر و مسائل تروریسم در منطقه 
و ماجــرای خلیفه گری و ... نیز ســردار دلها را در 
این جریان از دســت دادیم.عضو مجمع تشخیص 
مصلحت نظام عنوان کرد: اشــکال ما در این زمینه 
این است که بعضا در دنیا کسانی، تروریسم مطرح 
می شــوند که ما آنهــا را آزادی خــواه می نامیم. 
فلسطین کشــوری است که عده ای از بیرون آمده 
و آنهــا را آواره و خانــه هایشــان را مصادره کرده 
اند طبیعی اســت که انها برای بازگشــت به کشور 
خود مبارزه می کنند. آنها آزادی خواه هستند و می 
خواهند سرزمین اشــغال شده خود را آزاد کنند یا 
مردم یمــن که این همه ظلم در قبال آنها انجام می 
شود. به تعبیر مقام معظم رهبری جای جلاد و شهید 
را عوض کرده اند آن کســی که آزادی خواه است 
و مبارزه اصلاح طلبانه دارد تروریســم خوانده می 
شود و کســی که ترور می کند، کشور مستقل و به 

رسمیت شناخته شده معرفی می شود.
او با بیان اینکه ما با برخی از کشــورها از نظر 
واژه ای اختلاف نظر داریم، اضافه کرد: تروریســم 
یعنــی چه؟! در مورد تحریم، امروز تحریم ظالمانه 
بر علیه ما اعمال می شود و برای خنثی کردن تحریم 
هــا جایی باید آنها را دور بزنیــم و قوانین ظالمانه 
کشــورهای متخاصم را نادیده می گیریم. اگر قرار 
باشد این موارد، به عنوان جرم بر علیه ما نوشته شود 

بی رحمانه است. 
کسی تردیدی ندارد که ما در مبارزه با تروریسم 
جدی هســتیم ما در لبه جلویی این مبارزه هستیم. 
او اضافه کرد: اینکه ما چطور به پالرمو و ســی اف 
تــی بپیوندیم که در مجامع جهانی اعلام کنیم ما بر 
علیه تروریسم هستیم و از طرفی این اهرمی نباشد 
تا خنثی سازی مبارزه ایران بر علیه تحریم ها باشد، 

این کار فنی و دقیقی است که کمی معطلی دارد.
باهنر افزود: در مجمع هنوز درباره اف ای تی 
اف بحث می شــود و این موضوع یک دور معطل 
شــد و به نتیجه نرسید. ریاست محترم جمهور نامه 
ای برای رهبری مرقوم داشــتند و خواستند مجمع 
علاوه بر اتمام وقت بررسی باز هم مساله را بررسی 
کند و دو جلسه است که در کمیسیون های مربوطه 
بررســی می شود. فکر می کنم ظرف ۱۵ روز آینده 
به صحن مجمع بیاید و امیدواریم مجمع نظر خوبی 

بر اساس منافع ملی، داشته باشد.
او در پایان گفت: به نظر من، اف ای تی اف به 
احتمال زیاد تصویب می شود ولی حق تفحص ها 
باید در کنار این موضوع بررسی شود که امروز هم 

فقط حق تفحص ها مورد بررسی است.

سرویس سیاسی- ســخنگوی دولت ادعای 
آمریکا مبنی بر اعتقاد به دیپلماسی را لفاظی ریاکارانه 
و غیرقابل قبــول ارزیابی کرد و گفت:  منتظر اقدام 
عملی آمریکا هستیم و دولت آقای بایدن نمی تواند 
با اجرای سیاســت ترامپ، توقــع نتیجه متفاوت 

داشته باشد. 
علی ربیعی در نشســت خبری و در پاسخ به 
خبرنگاران درباره نشســت برجامی و شروط ایران 
برای این نشست، گفت: پیشنهاد سه کشور اروپایی 

برای برپایی نشست و دعوت از آمریکا برای مهمان 
ابتکاری برای حل مسائل بود اما از نظر ما این زمان، 

زمان مناسب برای این نشست نیست.
وی بــا بیان اینکه بدون لغــو رفع تحریم ها، 
ادعــای آمریــکا مبنی بــر اعتقاد به دیپلماســی 
یک لفاظــی ریاکارانــه و غیرقابل قبــول به نظر 
می آیــد، ادامــه داد: نبایــد جای ظالــم و مظلوم 
 در یــک کنــش سیاســی و رســانه ای جابجــا 
شود.ســخنگوی دولت با اشــاره بــه اینکه زمان 

زیادی از ظلم ترامــپ در پاره کردن برجام و ظلم 
او به جامعه جهانی، نگذشته است، اظهارکرد: همه 
شرکای برجام امروز ابتدا باید کشور و دولتی که از 
میزی که برای آن بیش از دو ســال مذاکره و تلاش 
شد، برخاســته را به جای خود بنشانند و بعد وارد 
مباحث دیگری شــوند. پیش از هر مذاکره ای باید 
نســبت به صداقت آمریکا در جدیت بازگشت به 
توافقــات مطابق نص برجام مطمئن شــویم و تنها 

معیار گام های عملی آمریکا است.
ربیعی افزود: ما از هر اقدامی از سوی اعضای 
باقیمانــده در برجام برای ســوق دادن آمریکا در 
رســیدن ایران به چنین اطمینانی استقبال می کنیم 
و به دیپلماســی به عنوان تنها راه حل خروج از بن 

بستی که آمریکا ایجاد کرده پایبند هستیم.
ربیعی در عین حال خاطرنشان کرد: آغاز یک 
فرایند دیپلماتیک موثر به  حداقلی از حسن نیت نیاز 
دارد که آمریکا مطابق قطعنامه 22۳۱ شورای امنیت 
ســازمان ملل متحد تا کنون از آن سرباز زده است. 
منتظــر اقدام آمریکا هســتیم و دولت آقای بایدن 
نمی تواند سیاست ترامپ را اجرا کند و توقع نتیجه 
متفاوت داشته باشــند. وی اضافه کرد: اولین قدم 
آمریکا اعلام بازگشــت به برجام و انجام تعهداتش 
اســت و ایران در بالاترین سطح اعلام کرد پس از 
اجرای تعهدات آمریکا، همه اقدامات جبرانی خود 

را متوقف می کند.

عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام عنوان کرد: اف ای تی اف به احتمال زیاد تصویب می شود ولی حق تفحص ها باید 
در کنار این بررسی شود که امروز هم فقط حق تفحض ها مورد بررسی است.

باهنر عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام:
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